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PROTOKÓŁ 0012. 6 .1.2015 

z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu 
w dniu  22 stycznia 2015 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 110 Urzędu Miasta 

Czas posiedzenia: 11.00- 13.50 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 

załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie wzniesienia pomnika celem uhonorowania 

Henryka Sławika, 

 Odpowiedź na wniosek komisji z dnia 19. 12 .2014 r.  

 Pismo Pana *** w sprawie utworzenia w mieście muzeum, 

4. Boisko „Zryw” Bzie 

5. Funkcjonowanie Miejskiej Biblioteki Publicznej 

6. Wolne głosy i wnioski 

7. Przyjęcie protokołu z dnia  8 grudnia oraz 18 grudnia 2014 r.  

8. Zakończenie posiedzenia 

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji-Andrzej Matusiak. Powitał 

przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2  

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0,wstrzymujących się 

– 0. 

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 
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 Projekt uchwały w sprawie wzniesienia pomnika celem uhonorowania 

Henryka Sławika, 

Janusz Jurczak 

 - Szanowni Państwo myślę, że taki pomnik byłby kontynuacją tego co miasto od 
dawna robi. W Galerii Historii Miasta mamy izbę poświęconą Henrykowi 

Sławikowi. Zrobiliśmy pamiątkowy medal z wizerunkiem Henryka Sławika. 
Ubiegły rok był rokiem Henryka Sławika w woj. Śląskim. Wzniesienie pomnika 
jest godne uwagi i młodzież powinna czerpać wzorce z takiej osoby jaką był 

Henryk Sławik. 

Andrzej Matusiak 

 - Projekt uchwały pojawił się w październiku i został przyjęty przez Radę Miasta 

ale ze względu na błąd w numerze działki uchwała musi zostać ponownie przez 
Radę Miasta podjęta.  

Anna Hetman 

 - Nie chcę powiedzieć, że jestem przeciwnikiem wznoszenia pomników, ale 
trochę jestem. Nasuwają się takie wnioski, że w tym zakresie powinniśmy robić 
więcej niż postawienie pomnika. Powinniśmy tworzyć taki „żywy” pomnik. 

Pamiętać o tym, mówić o tym, wprowadzać zajęcia wychowawcze, profilaktyczne. 

Anna Toborowicz 

 - W szkołach bardzo dużo się organizuje jeśli chodzi o Henryka Sławika. Odbyła 

się Sesją poświęcona pamięci Henryka Sławika. 

Janusz Jurczak 

 - W MOK mamy film poświęcony Henrykowi Sławikowi pt. Zycie na Krawędzi. 
Jeżeli byłaby taka wola, to możemy go puszczać młodzieży gimnazjalnej, 

ponadgimnazjalnej, aby była wiedza o Henryku Sławiku. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Stanowisko przyjęto 
głosami: za- 4,przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Odpowiedź na wniosek komisji z dnia 19. 12 .2014 r.  

Komisja przyjęła odpowiedź na wniosek do wiadomości. 

 Pismo Pana *** w sprawie utworzenia w mieście muzeum, 

Andrzej Matusiak 

 - Czy jest możliwość powstania muzeum? 
 
Janusz Jurczak 

 - Wszystko jest możliwe, tylko trzeba mieć środki finansowe.  
 

Anna Hetman 
- Musiałaby być wykonana jakaś kalkulacja. 
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Janusz Jurczak 
 - Muzeum musi spełniać odpowiednie wymogi – ochrona, temperatura, budynek.  

 
Anna Hetman 
 - Musimy myśleć perspektywicznie. Historię wśród młodzieży trzeba utrzymywać 

i kultywować. Dzisiejsza młodzież woli muzea tzw. „wirtualne”. Trzeba się liczyć z 
kosztami takiego muzeum. Co ludziom jest bardziej potrzebne? Musimy to 

rozważyć.  
 
Andrzej Matusiak 

 - Na ul. Kaszubskiej miał powstać Dom Solidarności. Można byłoby to połączyć 
razem.  

 
Anna Hetman 
 - Klika dni temu w tym temacie dzwoniła rzecznik prawa obywatelskich i 

zapytałam  - co z finansami? Potrzeba ok 30-50 mln. Sama idea jest dobra tylko 
ile to nas później będzie kosztowało.  

 
Ad. 4 

Boisko „Zryw” Bzie. 
 
Andrzej Matusiak 

 - Szanowni Państwo z odpowiedzi na wniosek, którą odczytałem wiemy, że koszt 
boiska to ok 6 mln. 300 tys. zł. W tym roku wiemy, że nie ma możliwości 

rozpoczęcia budowy. A jak będzie w następnych latach? 
 
Pilarska Maria 

 - W budżecie, który obowiązuje jest kwota 2,5 mln. zł na 3 boiska  - boisko 
Bogoczowiec, SP nr 16. Wnioski zostały zawiezione do bazy boisk na 

dofinansowanie. Jeżeli chodzi o boisko w Bziu to jest wykonany projekt zgodnie z 
uzgodnieniami klubu i ŚZPN podokręg Rybnik. Jest zaprojektowane boisko, 
oświetlenie, trybuny, budowa zaplecza, ogrodzenie, parking. Będzie w tym roku 

wykonana kanalizacja.  
 

Toborowicz Anna 
 - Jak długo jest ważny projekt? 
 

Pilarska Maria 
- Do miesiąca zostanie wydane pozwolenie na budowę, które jest ważne 3 lata.  

 
Andrzej Matusiak 
 - Czy widział Pan projekt? 

 
*** 

- Tak. Dziwny jest dla mnie koszt budowy boiska. Dla porównania boisko w 
Dębieńsku ze sztuczną murawą, parkingiem, oświetleniem, zapleczem, trybuny 
zostało wybudowane za 2 mln. 300 tys. zł 
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Pilarska Maria 

 - Nie małym kosztem w projekcie jest odprowadzenie wód drenarskich. Jest to 
kosztorys inwestorski zgodnie z zasadami. Po przetargu z doświadczenia wiem, 

że  cena spada do połowy. 
 
*** 

 - Kończy nam się licencja w czerwcu tego roku i nie wiem gdzie będziemy grać. 
Będzie klub bez możliwości grania. Boisko nie ma drenażu. 63 lata klub istnieje. 

Jak awansujemy to nie otrzymamy licencji. Mamy najgorsze boisko w całym 
podokręgu Rybnik. Mamy ponad 70 zawodników. Szkoda tego wszystkiego 
zaprzepaścić.  

 
Toborowicz Anna 

 - Jeżeli chodzi o dzieci z Bzia to brakuje nam świetlicy. Wiele razy monitowałam 
w tej sprawie niestety bezskutecznie. 
 

Kucharska Maria 
 - Swego czasu na Zamku w Bziu istniała biblioteka z której musieliśmy 

zrezygnować. Takie decyzje zostały podjęte. Nie udało nam się znaleźć innego 
pomieszczenia na bibliotekę. 

 
Andrzej Matusiak 
 - Czy klub ma sens dalej działać? Czy w ciągu trzech lat rozpocznie się budowa 

boiska. Wystosujemy taki wniosek do Pani Prezydent. Musimy stworzyć 
harmonogram budowy boisk. Proszę powiedzieć gdzie zostały jeszcze do 

zrobienia boiska przy szkołach? 
 
Pilarska Maria 

 - W ZS nr 12 jest gotowy projekt z pozwoleniem na budowę, na ul. 
Wielkopolskiej są gotowe projekty, SP nr 17 ma gotowy projekt, SP nr 20 nie ma 

projektu. 
 
*** 

 - W zeszłym roku była mowa o tym, że inwestycja budowy boiska w Bziu będzie 
rozbita na dwa etapy. Pierwszy etap to boisko, trybuny piłko chwyty a drugi etap 

to szatnia, parkingi. Czy nie można pierwszego etapu wykonać? 
 
Andrzej Matusiak 

 - W tym roku nie ma możliwości wykonania boiska. Rozmawiamy teraz o roku 
2016, żeby się środki znalazły.  

 
Pilarska Maria 
 - Proszę pamiętać, że Ruptawa nie ma boiska przy szkole. Ruptawa  

i Moszczenica nie mają boisk. Następny nabór wniosków do bazy sportowej 
województwa jest w styczniu 2016. Teraz czekamy na werdykt czy zostaliśmy 

zakwalifikowani. (boisko Bogoczowiec i SP nr 16). To jest bezzwrotne 
dofinansowanie.  
 

Andrzej Matusiak 
 - Wystosujemy odpowiedni wniosek w temacie boiska do Pani Prezydent i o 

odpowiedzi zostanie Pan poinformowany. 
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*** 
 - Dziękuję. 

 
Ad. 5 
Funkcjonowanie Biblioteki Miejskiej 

Kucharska Maria przedstawiła informację dotyczącą funkcjonowania Biblioteki. 
 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 

Ad.6 

Wolne głosy i wnioski 

Komisja sformułowała następujące wnioski: 

WNIOSEK NR 1 

Komisja wnioskuje o informację w sprawie możliwości powołania muzeum w 
mieście o którym w piśmie z dnia 12 stycznia 2015 r. pisze Pan *** 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

WNIOSEK NR 2 

Komisja wnioskuje o informację czy w 2016 roku rozpocznie się budowa boiska 

dla Klubu Sportowego „Zryw” Bzie przy ul. Spółdzielczej.  

Działacze klubu od lat ubiegają się o budowę w/w boiska.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

WNIOSEK NR 3 

Komisja wnioskuje o sfinansowanie z rezerwy budżetowej Prezydenta Miasta 
następujących zadań  w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Jastrzębiu Zdroju: 

Fasada Masnówki Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jastrzębiu-Zdroju została 
poddana ekspertyzie , w wyniku której potwierdzono konieczność dokonania 
remontu polegającego na wymianie pękniętych szyb, doszczelnienia łączeń  szyb, 

konserwacji i uzupełnienia mocowań-koszt. Ok. 30 000,00 zł. Zakup urządzenia 
firewall wraz z oprogramowaniem zabezpieczającym sieć komputerową Biblioteki 

z powodu zakończenia obsługi programowej obecnie posiadanego urządzenia – 
koszt. Ok. 15 000,00 zł, Zakup serwera pocztowego – koszt ok. 21 000 ,00 zł 
,Zakup regałów dla wypożyczalni Literatury dla Dorosłych Biblioteki Głównej. 

Lokal jest poszerzony o Dział Muzyczny dla gromadzenia, przechowywania 
księgozbioru i możliwości bezpośredniego  udostępniania użytkownikom 

posiadanych materiałów bibliotecznych  - koszt ok. 45 000,00 zł.  

WNIOSEK NR 4 

Komisja wnioskuje o informację dotyczącą możliwości  sfinansowania w 2015 
roku  zadań inwestycyjnych Miejskiej Biblioteki Publicznej w Jastrzębiu-Zdroju: 
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Filia Nr 3, ul. Krakowska 38 – wykonanie dla czytelników dojścia do Biblioteki 

wzdłuż ogrodzenia od ul. Krakowskiej, 

Filia Nr 14, ul. Brzechwy 7a- przeniesienie Filii bibliotecznej z ul. Brzechwy 7a do 
lokalu należącego do Miejskiego Zarządu Nieruchomości, mieszczącego się przy 
ul. Wyspiańskiego 10 z możliwością powiększenia o kolejne pomieszczenie, 

 Biblioteka Główna, przy ul. Wielkopolskiej 1a – zainstalowanie bramek 

zabezpieczających  - system ochrony i identyfikacji zbiorów. 

 Zabezpieczenie Filii Nr 6, znajdującej się obecnie w Szkole Podstawowej Nr 16, 

przy ul. Komuny Paryskiej 18 c, w lokal o większej powierzchni w centrum 
dzielnicy, 

Kawiarenka przy ul. Witczaka 3a-przeniesienie w budynku Masnówka kawiarenki 
z poziomu 2 na parter. Projekt + wykonanie.  

Ujęcie w planach inwestycyjnych Miasta w lokalu dla Filii Nr 4, ul. Turystyczna 12 
i Filii Nr 5, ul. Jasna 1a, które wcześniej były ujęte w planach inwestycyjnych 

przebudowy Szkoły Podstawowej Nr 11 przy ul. Szkolnej 11, 

Biblioteka Główna ul. Wielkopolska 1a – zwiększenie powierzchni Biblioteki 

Głównej. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 7 

Przyjęcie protokołów. 

Protokół z dnia 8.12.2014 został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

Protokół z dnia 17.12.2014 został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

Ad. 8 

Zakończenie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym 
zakończył posiedzenie.  

 

Protokołowała    Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu 

Monika Dulewicz     Andrzej Matusiak 


